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Protokół 
z XXXIII  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 17 października 2013r. w godz. od 9.00 do 12.30  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
15 radnych. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i Wójta czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji 
 
Wójt – proszę o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanowienie służebności przesyłu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wyrażają zgodę na 
wprowadzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu.  
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli  dodatkowy projekt uchwały  do 
porządku obrad. 
 
Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 

6. Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony p. poż. w gminie. 

7. Informacja o analizie oświadczeń majątkowych. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach:   
a) ustalenia planu sieci oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Liniewo, 

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

c) nieodpłatnego nabycia przez Gminę Liniewo nieruchomości od PKP S.A. Oddział 

Nieruchomości w Gdańsku, 

d) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w miejscowości Liniewo, 

e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w miejscowości Milonki, 

f) zmian w budżecie gminy, 
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g) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na 

lata 2013 – 2020. 

h) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu  

9. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zakończenie sesji. 

 

Ad.3 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu. 
 
Wiesław Szarmach - chciałbym korzystając jeszcze z okazji zanim Wójt przedstawi swoje 
sprawozdanie przedstawić oraz przywitać Panią Ewę Iwicką oraz Panią Joannę Mękal 
przedstawicielki Ośrodka Doradztwa Rolniczego. Pani Mękal pracowała na naszym terenie 
już kiedyś a teraz zastąpi Panią Gabrielę Borowicką która została przeniesiona do rejonu 
Nowa Karczma. 
 
Ewa Iwicka – chciałabym poinformować że Pani Joanna Mękal będzie pracwała jako 
doradca na terenie gminy Liniewo, Pani Asia pracowała już kiedyś na tym terenie więc zna 
rolników, rolnicy też myślę, że pamiętają mam nadzieję że współpraca będzie owocna. 

Joanna Mękal – jak wiecie już Państwo główna siedziba PODR będzie przeniesiona do 
Lubania wtedy też pewnie nieuniknione będą zmiany. Biuro doradcze będzie czynne w 
poniedziałek w godzinach 8-15 oraz w czwartki w godzinach 8-12, zbliża się okres jesienno 
zimowy dla nas to czas szkoleń. Miło wspominam Liniewo mam nadzieję że współpraca 
będzie się układała jak najlepiej i będzie owocna.  

Wiesław Szarmach – Pani Borowicka chciała być dzisiaj podziękować za lata współpracy 
lecz niestety nie mogła, zapewniała, że będzie na kolejnej sesji. 

Wójt – kwestia doradztwa rolniczego została rozwiązana serdecznie witamy, znany jest 
nam warsztat pracy będziemy współpracować proszę o przygotowywanie informacji 
będziemy je zamieszczać na stronie internetowej aby wszystkich informować. 

Ad. 4  
Sprawozdanie Wójta Gminy Liniewo z podjętych działań okresie między sesyjnym. 
(sprawozdanie w załączniku do protokołu) 
 
Ad. 5 Interpelacje i wnioski radnych 
 
Stanisław Burek – Panie Wójcie nie wspomniał Pan w sprawozdaniu o otwarciu boiska w 
Lubieszynie zielono jest chciałem aby było to zrobione inaczej ale jest dobrze tak jak jest 
odbył się mecz chciałbym podziękować Wójtowi, Sołtysowi Wsi, oraz Panu Krystianowi,  
- zgłaszałem już raz ale przypomnę o naprawie cieknącego dachu na świetlicy i remizie 
straży, 
- któryś raz z kolei proszę rozważenie zamontowania lampy na tak zwanej ulicy tartacznej 
jest jesień idzie zima jest tam ciemno  jak na Syberii, 
- mieszkańcy pytają czy jest możliwy remont drogi w kierunku Lubieszynka co prawda był 
tam nawieziony urobek ale jak przejedzie równiarka to wychodzą te kawałki asfaltu i nic 



SESJA XXXIII 17 października 2013r. 

 

Strona 3 z 12 
   

dobrego z tego nie jest pan Krzysztof Peek obiecał wsparcie bardzo proszę o rozważenie 
remontu i ujęcie tego w budżecie, 
- chciałbym również zasięgnąć więcej informacji o poszukiwaniach gazu na naszym 
terenie, 
-  co ze sprawą żwirowiska w Lubieszynie, 
- co z drugim wyjazdem z parkingu przy kościele, idzie zima śnieg będzie zalegał wyjazd 
niestety będzie utrudniony a były ustalenia, że będzie drugi wyjazd, 
- mówił Pan Wójt o bajkowych wydatkach na place zabaw uważam że pozyskane 
pieniądze powinny być wydawane racjonalnie na poprzedniej sesji poruszyłem temat 
zrobienia placu zabaw na zbiorniku dobrze, że na dachu go nie zrobicie, półtora roku temu 
była ściągana koparka aby wyczyścić ten zbiornik pieniądze zostały utopione, bez zgody 
straży jak by nie było innego miejsca argumentując, że tam dewastują popatrzcie na Urząd 
farba wylana, dziury w ścianach porobione to był najgorszy pomysł  który Pan zrobił 
dzwoniłem do prezesa zarządu OSP nic nie wie o zasypaniu nikt go nie informował, 
dzwonię do komendanta powiedział, że wie że kamienie kradną z Wysina, po tej decyzji 
straż się rozpada, ta najgorsza Pana decyzja.   
 
Jerzy Czapiewski – Pan Panie Wójcie pamięta Głodowo 3 lata temu jest sołtys, jest rada 
wszyscy mają place zabaw piękne, ale w Głodowie jedna budka tam a druga tam rodzic 
przychodzi z dziećmi jedno chce z jednej strony drugie z drugiej strony i nie jest w stanie 
tych dzieci pilnować jak rada prosiła pisała, ale nie było w tej sprawie żadnej odpowiedzi, 
czy place jak są z dotacji unijnych to nie muszą one być w jednym miejscu przecież są jakieś 
wymagania, 
- jest w Głodowie staż nie wiem jak tak może być czy nie ma innego kierowcy wozu 
strażackiego a nie stary dziad 80 lat jeździ, prywatę sobie zrobił, samochodem strażackim, 
który pali 100 na 100 na „polerabent” do Kręga jechali.  Trzeba się temu przyjrzeć nie 
może tak być, byłem w straży 30 lat jeździliśmy do pożarów, ale takiego czegoś nie było, 
żadnego pożaru nie ugasili a żeby było mało na drugi dzień w mundury się ubrali medali 
nawieszali, bo ich gmina ubrała i na wesele jeszcze pojechali, 
- jest świetlica kolejna wielka prywata córka na 18-stkę salę wynajęła, drzwi od kuchni 
pozamykane na klucz butle z gazem zabrane pierwsze żeby 200zł skasować wszędzie są 
świetlice, które dobrze funkcjonują a u nas szkoda gadać mam nadzieję, że Pan Wójt coś z 
tym zrobi. 
 
Zbigniew Rekowski – pomysł z autobusem na trasie Liniewo – Kościerzyna jest trafiony, 
ale czy nie można byłoby przedłużyć kursu do Orla, ponieważ jadąc do Kościerzyny zabiera 
też ludzi z Orla a przyjeżdża tylko do Liniewo ludzie z Orla nie mają jak później dojechać, 
wiem, że to początki, ale może coś da się w tej sprawie zrobić, 
- jadąc drogą z Orla do Chrztowa jest ona, co prawda szeroka, ale w tej chwili ciężko, aby 
minęły się dwa samochody są tam wielkie krzaki, które utrudniają przejazd, co będzie 
zimą.  
 
Grzegorz Michnowski – na ostatniej sesji prosiłem, aby przygotowano informację 
odnośnie odpadów, co ze śmietnikami na BIO, informacja o zbiórce śmieci wielko 
gabarytowych była dzień wcześniej bądźmy poważni, miał być zaproszony ktoś ze związku, 
aby odpowiedzieć na nasze pytania i też dzisiaj nikogo nie ma, rozmowy były tylko z 
Wójtem, 
- do Pana Kotasa dziękuję, że w końcu lekarz jest na dole i jednak dało się to zrobić, 
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- chciałbym również podziękować Pani Lucynie za zorganizowanie dożynek gminnych w 
Garczynie było to ogrom pracy, aby zorganizować to w takim miejscu gdzie nie ma nawet 
dostępu do wody bieżącej, więc bardzo dziękuję. 
 
Jerzy Bałachowski – jak wiadomo zostałem członkiem Polskiego Związku Hodowców 
Bydła w Warszawie, czasu jest mało, ale są osoby, które bardzo dużo pomagają sołtys, 
sołtysowa Pan Przewodniczący wszyscy wspólnie jesteśmy zaangażowani w pracę, 
- przyszło pismo odnośnie likwidacji poczty w Wysinie czy nie można by było poczynić 
jeszcze jakieś działania poza pismem, które zostało napisane, można umówić się na 
spotkanie w dyrekcji i wspólnie pojechać Panie Wójcie może da się coś jeszcze zrobić 
wynajęcie to nie są duże koszty wszystko mieli za darmo prąd ogrzewanie, bo gdzie teraz 
ci starsi ludzie pójdą opłacać rachunki może już niedługo i w Głodowie zlikwidują tam 
chyba też umowa jest tylko do końca roku, 
- chciałbym podziękować dyrektorowi szkoły w Wysinie za zaangażowanie przy 
powstawaniu placu zabaw, monitoring by się jeszcze przydał. 
 
Zdzisław Bela – licznik od prądu na starej świetlicy jest już niepotrzebny, więc można by 
go zdemontować, 
- pytanie mam do Pana Kotasa, dlaczego do lekarza wszyscy przyjmowani są na jedną 
godzinę ostatnio byłem zarejestrowano mnie, na 16 ale takich ludzi jak ja 
zarejestrowanych na 16 było więcej jest 10 osób i wszyscy na jedną godzinę. 
 
Łucja Rudnicka – chciałabym prosić na ulicy Wyzwolenia przy wyjeździe z lecznicy o 
przycięcie żywopłotu, ponieważ utrudnia widoczność wyjeżdżających,  
- proszę również, aby skontrolowano rów melioracyjny przy ulicy Wyzwolenia, ponieważ 
podczas deszczu robi się tam duże rozlewisko, 
- chciałabym również zwrócić uwagę na wydłużający się czas oczekiwania do lekarza. 
 
Ryszard Kruszyński – chciałbym, aby w przyszłości Pan Wójt rozważył możliwość wejścia 
w jakieś projekty odnośnie solarów na pewno byłby duży odzew mieszkańców. 
 
Tadeusz Borkowski – chciałbym zapytać czy w przyszłości będzie możliwość wymiany 
chodnika od krzyża w stronę Chrztowa, 
- jest Pan Radny Powiatowy chciałbym zapytać o środki finansowe na odśnieżanie 
chodników przy drogach powiatowych jest to nie tylko problem w Orlu, ale w innych 
miejscowościach, 
- droga do Bukowego Lasu czy jest możliwość poprawienia jej stanu, bo czasami nie idzie 
tamtędy nawet przejść, 
- na koniec chciałbym również podziękować Panu Wójtowi za plac zabaw. 
 
Sławomir Zabrocki – niepokoi mnie stan nawierzchni drogi do Rymanowca droga 
robiona niedawno jest cała w pajęczynie obawiam się, że po zimie będą same dziury jest 
jeszcze gwarancja wykonawcy niech poprawia jak spartaczył robotę, 
- sprawa, jaka chciałbym jeszcze poruszyć do dojazdy młodzieży do Kościerzyny chodzi 
dokładnie o autobusy PKS bilet miesięczny trzeba wykupić a kurs powrotny jest o godzinie 
16 i dzieci kombinują dojadą do Liniewa a z Liniewa szkolnym mogą dojechać, ale znów 
muszą płacić, albo czekać po kilka godzin na autobus w Kościerzynie, dojeżdżają również 
do Lubieszyna, ale trzeba je odbierać prywatnym transportem pytanie, po co ten bilet jak 
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jest problem z powrotem, dzieci jest dużo może da się coś zrobić, aby uruchomili jakiś kurs 
o 14. 
 
Benedykt Knitter – chciałabym Panu Wójtowi podziękować za piękny plac zabaw wczoraj 
bawiła się tam kupa dzieci, jeszcze raz bardzo dziękuję. 
 
Marcin Łankowski – czy zostanie wykonane zaplecze energetyczne na imprezę, która jest 
planowana, aby nie zdarzył się problem tak jak w tym roku, że punkty gastronomiczne 
musiały wszystko wyłączyć, aby zespół mógł grać, 
- bardzo proszę o pomoc w sprawie zasięgu sieci Orange jest bardzo słaby wiele osób, aby 
rozmawiać musi podchodzić do okna jest to ważne, bo może stać się tragedia i wezwanie 
pomocy będzie utrudnione i nie przyjedzie ona na czas. 
 
Stanisław Burek – jeszcze odnośnie zbiornika przeciw pożarowego Panie Wójcie jest Pan 
człowiekiem honoru i myślę, że zwróci Pan pieniądze strażakom, ale nie z gminnych 
pieniędzy tylko ze swoich prywatnych. 
 
Wojciech Prądziński – robiona jest elewacja na budynku Urzędu może trzeba było by 
pomyśleć o monitoringu, ale z dala od Urzędu tak, aby było widać, co się wokół niego 
dzieje. 
 
Ad. 6 
Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony p. ppoż. w gminie. 
(informacja w załączeniu do protokołu) 
  
Wiesław Szarmach – chciałbym tylko powiedzieć, że ten pan jest tylko konserwatorem 
Pan Piotr Potrykus jest kierowcą. 
 
Ad. 7  
Informacja o analizie oświadczeń majątkowych 

(informacja  w załączeniu do protokołu) 
 

O godzinie 11 sesję opuścił radny Grzegorz Michnowski 
 
Ad. 8  
Podjęcie uchwał w sprawach:   
 

a) ustalenia planu sieci oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych i gimnazjum prowadzonych przez Gminę Liniewo, 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
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(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił przewodniczących komisji o 
stanowisko do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Tadeusz Borkowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – komisja rewizyjna 
przychyla się do propozycji Wójta natomiast, jeśli chodzi o podatek od zajmowanej 
powierzchni na prowadzenie działalności gospodarczej wnioskujemy o stawkę 
19,50zł. 
 
Jerzy Bałachowski – Przewodniczący Komisji Rolnej i ochrony Środowiska – 
jak poprzednia komisja proponujemy stawkę 19,50zł.    

Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej i Budżetu –  
w komisji każdy sam za siebie podejmuje decyzję, ale również propozycja jak 
wcześniejsze komisje. 
 
Zbigniew Rekowski – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 
Zdrowia i Opieki Społecznej – każdy będzie głosował według własnego uznania. 

Wójt – po rozmowach z komisjami postanowiłem przychylić się do proponowanej 
stawki 19,50zł chcemy i robimy wszystko, aby podatek był najniższy w powiecie 
kościerskim.   

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
c) nieodpłatnego nabycia przez Gminę Liniewo nieruchomości od PKP S.A. Oddział 

Nieruchomości w Gdańsku, 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
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(uchwała jako załącznik do protokołu) 
d) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w miejscowości Liniewo 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Jerzy Bałachowski – czy nie będzie tak, że za jakiś czas będziemy musieli za to 
płacić. 
 
Wójt – uchwała jest potrzebna, aby referaty mogły poczynić dalsze kroki w tej 
sprawie. 
 
Radni nie wnieśli więcej uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w miejscowości Milonki, 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

f) zmian w budżecie gminy 
 
Skarbnik omówiła zmiany w budżecie gminy 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
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podjęciem uchwały. 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

g) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na 
lata 2013-2020. 
 
Skarbnik omówiła zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Liniewo na lata 2013-2020.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
   

h) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
Ad. 9 
Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Wójt – oddanie boiska w Lubieszynie - myślę, że to tylko stwierdzenie na stronie 
internetowej było opisane otwarcie zamieszczono również zdjęcia, 
- lampy – przyjmuję do wiadomości, 
- droga – również przyjmuję do wiadomości były prowadzone rozmowy niestety druga 
strona się wycofała, 
- gaz – mogę tylko powiedzieć, że jest coś w przyszłości na pewno będą jakieś działania, 
- drugi wyjazd przy kościele - w sprawę zaangażował się i zajął Pan sołtys, 
- stwierdzenie odnośnie „bajkowych wydatków” nie powiedziałem takich słów, 
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powiedziałem bajkowe place zabaw, nie wolno wkładać komuś w usta tego, czego nie 
powiedział, 
- zbiornik przeciwpożarowy - zamysłem Wójta i sołtysa było zrobienie tam placu zabaw 
otrzymałem petycję, wniosek (Wójt odczytał wniosek mieszkańców wsi Lubieszyn), jest to 
inicjatywa społeczna ja się do niej tylko przychyliłem, do tego, co chcą rodzice i mieszkańcy, 
doceniam pana pracę i zaangażowanie w basen, mamy doskonałe wozy strażackie, basen 
się zanieczyszcza nie konsultowałem tego ze strażą, ponieważ są tu też podpisy strażaków, 
my, jako władza mamy reprezentować mieszkańców, pieniądze na wyczyszczenie tego 
basenu pochodziły z budżetu gminy, powiedział Pan, że to najgłupszy pomysł na to pytanie 
odpowiedzą panu dzieci w przyszłym roku,   
- place zabaw – zaistniało tu pewne niezrozumienie place zabaw nie są finansowane  
z unijnych funduszy, jedyny plac zabaw, który był dofinansowany to plac przy Zespole 
Oświatowym w Liniewie z projektu Kuratorium Oświaty, Radosna Szkoła, pozostałe są 
finansowane z budżetu gminy, na początku były dyskusje, co do położenia placu zabaw, 
byłem w Głodowie ustalone zostało, że plac zabaw będzie przed szkołą a dwie zabawki będą 
na rondzie, ale ze względu na możliwe niebezpieczeństwo zostały one przeniesione do 
szkoły, 
- straż – nie chcę wchodzić  w kompetencje zarządu będzie posiedzenie w najbliższym 
czasie, rozumiem, że są jakieś napięcia w Głodowie, zaczyna się to coraz bardziej rozwiać, 
zaczynają dziać się niepokojące sprawy, które wywlekane są na zewnątrz, trzeba 
rozwiązywać to wśród was każda strona musi w jakimś stopniu ustąpić, lepiej jest tą żabę 
czasami łyknąć, jest dzisiaj dużo różnych spraw ja też muszę tą żabę łyknąć siedziałem jak 
królik cicho i wysłuchałem tego, co macie do powiedzenia, serdeczna prośba do Głodowa, 
aby wspólnie zastanowić się i porozumieć i nie wywlekać spraw sprzed iluś lat, pokażcie, że 
Głodowo się dogada, 
- autobus do Orla – jest taka możliwość będziemy z firmą Wójcik rozmawiać, ale niczego 
nie obiecuję, 
- informacje dotyczące śmieci – wydaje mi się, że występuje tu nadinterpretacja polityki 
śmieciowej, materiały poszły niestety nie można ich wyrzucać do kosza, są informacje na 
stronie internetowej, było spotkanie z Panią prezes SITA po rozmowach został przydzielony 
pomocnik dla naszej gminy, było również spotkanie z panem Pominem również obiecał 
pomoc, nie może tak być, złożyliśmy, jako jedna z pierwszych gmin deklaracje pomagaliśmy 
rozwozić kosze na śmieci a potraktowano nas niedobrze, 
- odnawialne źródła energii, solary – są oferty, ale z pośrednictwem banku można się 
starać o dofinansowanie Bank Spółdzielczy też ma taką ofertę, na chwilę obecną ustawa o 
odnawialnych źródłach energii jest dla gmin niekorzystna farmy ogniw fotowoltaicznych a 
dokładnie same urządzenia, które montowane są na betonowych fundamentach nie są 
traktowane, jako budowla tylko, jako urządzenie, więc nie możemy pobierać za to podatku. 
 poczta w Wysinie – interwencja już była zostało wysłane pismo do dyrekcji, ale jak 

najbardziej możemy pojechać na spotkanie, 
 monitoring placów zabaw – jestem jak najbardziej za, ale wszystko w swoim czasie, 
 żywopłot przy ulicy Wyzwolenia – znajduje się on w pasie drogi powiatowej, więc 

przekażemy do Zarządu Dróg Powiatowych, 
 chodnik Orle – jest to też w gestii powiatu jest czas projektowania budżetu, więc proszę o 

skierowanie pisma, 
 zaplecze energetyczne – jest to jednorazowa impreza tego typu, więc nie będziemy 

wykonywać jakiegoś wielkiego zaplecza energetycznego będą agregaty może dwa 
dodatkowe zabezpieczające zorganizujemy, 
 droga Rymanowiec – nie widziałem tej drogi teraz przyjrzę się temu zobaczymy, co da 
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się zrobić, 
 plac zabaw w Sobączu – bardzo dziękuję za słowa, że dzieci są zadowolone i cieszą się. 

Jeszcze jedną sprawę chciałbym poruszyć mieliśmy telefon od seniorów z Wysina chodzi  
o Dzień Edukacji Narodowej i tu mam żal do dyrektora z Wysina, że nie zostało przekazane 
im zaproszenie były ustalenia niestety nie zostały one dotrzymane będzie to wyjaśnione  
i będą wyciągnięte konsekwencje. 
 

Sekretarz – kursy autobusów PKS – problem jest na terenie całej gminy moja córka 
również wyjeżdża rannym autobusem i wraca o 16, dodatkowy kurs jest raczej niemożliwy, 
próbować interweniować myślę, że nie przyniesie to efektów, PKS nawet 5-10 minut przed 
kursem firmy Wójcik do Kościerzyny uruchomili swój, wiadomo też, że kursy do Kościerzyny 
były opóźnione o tydzień, ponieważ nie było pozwolenia, służby nie chciały wydać 
pozwolenia po interwencji zostało ono wydane, jeśli jest bilet miesięczny PKS to niestety 
linią firmy Wójcik można jechać, ale ona też pobiera opłaty, 
 likwidacja poczty w Wysinie – jak wspomniał Wójt pismo zostało wysłane natomiast 

chodzi też tu o pieniądze, 
 

Krystian Breski kierownik RGKiR – naprawa dachu – zaraz tego samego dnia jak było 
zgłoszenie zostało to naprawione proszę o sprawdzenie, 
- krzewy wchodzące w pas drogi – oczywiście będą usuwane, ale zimą, ponieważ teraz 
jeszcze obowiązuje zakaz, 
 licznik w starej świetlicy w Iłownicy – umowa licznika kończy się 31 grudnia 2013r 

więc do końca roku będzie on jeszcze a po tym terminie automatycznie umowa wygasa i 
będzie on zdjęty, 
 rów melioracyjny przy ulicy Wyzwolenia – jest to świadome pogłębianie, aby piasek 

nie osadzał się w rurze, zrobimy może łagodniejsze skarpy, 
 droga do Bukowego Lasu – nie jest to sprzyjający okres, ponieważ możemy pogorszyć 

stan drogi i utrudnić korzystanie z tej drogi moją wolą jest abyśmy zrobili to na wiosnę,  
 
Tadeusz Borkowski – może być wiosną, ale żeby coś z tym zrobić. 
 
Krystian Breski kierownik RGKiR – śmieci – każdy dostał nową wersję harmonogramu 
poprzedni nie zawierał odbierania BIO ani odpadów wielko gabarytowych, była też 
informacja ogłoszona przez księży o zgłaszaniu braków pojemników tam gdzie ich brakuje 
dostarczamy, jeśli chodzi o gabaryty to, jeśli będzie taka potrzeba to w dogodnym dla nas 
terminie będą też odebrane musimy porozumieć się z sołtysami czy jest taka potrzeba, jeśli 
tak to, kiedy, 
 
Piotr Piwowarczyk – żwirowisko – toczą się jednocześnie dwa postępowania 
oddziaływania na środowisko, odbyła się rozprawa administracyjna, oraz zażalenie 
mieszkańców do Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, toczy się też sprawa planu 
zagospodarowania terenu, jeśli zostanie zaakceptowany przez Generalną Dyrekcję Ochrony 
Środowiska to plan zostanie wyłożony do wglądy, 
 gaz łupkowy – PGNiG prowadzi badania jest to trzeci etap sejsmika 3D zostaną 

wykonane dwa odwierty do 5000m w ciągu 6 lat badania muszą zostać zakończone, bo na 
ten czas zostało wydane pozwolenie, badania obejmują gminy Nowa Karczma, Przywidz, 
Skarszewy, oprócz mobilnych wibratorów mają odbyć się też roboty strzałowe, ale tylko w 
takich miejscach gdzie wibratory nie będą miały możliwości wjazdu. 
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Stanisław Burek – chciałbym zwrócić uwagę, że w informacji wkradł się błąd odnośnie 
zajętego miejsca w zawodach, jeszcze odnośnie placu zabaw w Głodowie przenosi się go w 
bezpieczne miejsce a u nas w niebezpieczne miejsce odnośnie podpisów zadałem pytanie 
czy jest wniosek odpowiedział Pan, że ustny a na drugi dzień córka pana sołtysa chodziła i 
podpisy zbierała niektórzy nie wiedzą, co podpisali, że zasypiecie ten basen i w tym miejscu 
będzie plac zabaw to jest manipulacja ja poproszę ksero tego wniosku żebym mógł tym 
ludziom wyjaśnić, co podpisali, powinno być zebranie wiejskie czy ma być zbiornik czy plac 
zabaw. 
 
Wójt – Panie Radny uważam dyskusję za zakończoną nie pozwolę Panu na dochodzenie jak 
Sherlock Holmes czy Pan mi nie wierzy, skoro plac zabaw przy Ośrodku jest taki bezpieczny 
to, dlaczego są tam wszystkie zabawki poniszczone jest wola mieszkańców my ich mamy 
reprezentować proszę to zrozumieć. 
 
Tadeusz Borkowski – jako spółdzielnia mieszkaniowa wypełnialiśmy deklaracje chciałbym 
żeby wyposażyć bloki w pojemniki nas worki nie interesują chcemy, aby były pojemniki. 
 
Ad.10 
Wolne głosy i wnioski 
 
Bartosz Kotas – dzwoni pacjent i chce się umówić na wizytę my nie jesteśmy w stanie 
określić ile będzie trwała każda wizyta wiadomo, że jeśli ktoś przyjdzie o 730 to na pewno 
będzie przyjęty natomiast, jeśli ktoś przyjdzie o 1800 to na pewno nie będzie przyjęty po 
1800 przyjmuje Przychodnia w Kościerzynie nie sądzę, aby u nas na przyjęcie czekało się 
długo, jeśli komuś nie odpowiada to niech jedzie do Kościerzyny albo do Gdańska gdzie 
czeka się po 1,5 godziny uważam, że u nas nie czeka się długo rozwijamy się oferujemy co 
prawda badania odpłatne, , ale, pomimo że ktoś dostanie skierowanie to jak policzy dojazd 
to poniesie jeszcze większe koszty. 
 
Zdzisław Bela – ale chyba nie zrozumiał pan mojego pytania, dlaczego kilka osób jest 
rejestrowane na jedną godzinę. 
 
Bartosz Kotas – no tak nie powinno być. 
 
Zdzisław Bela – ale czy nie można rejestrować każdego na inną godzinę. 
 
Bartosz Kotas – taka sprawa jest mało prawdopodobna jakaś pomyłka musiała być, bo 
nawet komputer nie przyjmie dwóch wizyt na jedną godzinę, 
 
Zdzisław Bela – może pani, która rejestruje wprowadziła w błąd. 
 
Bartosz Kotas – oczywiście, jeśli jest komplet pacjentów to mówimy, że może przyjść Pan 
na własne ryzyko, rozwiązanie z gabinetami na dole to tylko tymczasowe rozwiązanie, 
ponieważ u góry był remont, nie możemy przyjmować chorych pacjentów a zwłaszcza 
dzieci w jednym gabinecie ze zdrowymi przepisy tego nie dopuszczają, do 2016roku musi 
być zamontowana winda, ponieważ nie będziemy mogli prowadzić działalności 
prowadzenia przychodni. 
 
Zdzisław Bela – a może dać lekarzowi listę i niech wywołuje pacjentów po nazwisku. 
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Bogusław Ryng sołtys wsi Deka – ja chciałbym podziękować Panu Wójtowi za wykonany 
parking. 
 
Brunon Kupper sołtys wsi Chrósty Wysińskie – do radnego i sołtysa w jednej osobie 
żeby ludzi od starych dziadów, ja jestem ten sam rocznik to mnie też może zlikwidować, 
cieszy mnie to, że Pan Zabrocki  mówi o asfalcie jak było to robione to jeszcze nie byłem 
sołtysem nikt mnie nie słuchał, że jest to źle robione droga, którą ja robiłem 50 lat już ma 
do dzisiaj jest w dobrym stanie, mówiłem, że pobocza są niżej asfaltu i nie będzie ta droga 
długo trzymać, przyjechał Pan z gminy z miarą obmierzył i powiedział, że to jest dobrze i 
ma tak zostać. Bardzo mnie ucieszyła informacja o remoncie świetlicy na Chróstach, 
dziękuję bardzo. 
 
Krystian Breski – do prezesów spółdzielni z uzyskanych przed chwilą informacji do 
czwartku maja zostać podstawione pojemnik, jeśli nie zostanie to zrobione to proszę o 
informację. 
 
Jerzy Czapiewski – pan jeździ prywatnym samochodem a nie samochodem 
uprzywilejowanym. 
 
Bogdan Karczyński – u nas w spółdzielni są pojemniki nieopisane Pan Pomin obiecał 
spotkanie w sprawie terminów płatności do dzisiaj nie ma spotkania, jako spółdzielnia nie 
jesteśmy w stanie płacić w wyznaczonych terminach po kilka tysięcy. Panie Wójcie jest Pan 
też w zarządzie Związku płatności od osoby w bloku gdzie mieszka 8 osób 108zł a w domu 
gdzie mieszka 10 osób 44 zł uważam że jest to niesprawiedliwe, jeżeli chodzi o sortowanie 
to niech najpierw nas powiadomią, bo zrobi się bałagan. 
 
  
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 1230 

 
 
 
 
  
  Protokołowała                                                                            Zatwierdzam 
                                                                                                                                                  
  Jolanta Flis                                                                           Wiesław Szarmach 
                                                                                               Przewodniczący Rady Gminy  


